
             
 
 
 
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr X/03 

 

sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  14 sierpnia  2003 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta   

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1240. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  19  radnych. 

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta   

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej 

Jerzy GIEZEK                                                  - Komendant Powiatowy Policji 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                 - Radny powiatu działdowskiego  

Pan Władysław KUBIŃSKI                             - Radny powiatu działdowskiego 

Zdzisław PANEK                                               - Przewodn. Oddz. NSZZ „Solidarność” 

Przewodniczący zarządów osiedli  –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

         
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników, po czym  stwierdziła prawomocność obrad. 

         

 

Pkt 2 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła wniosek 

burmistrza o wprowadzenie do porządku sesji trzech dodatkowych projektów uchwał, tj. : 

 
- zmieniającego uchwałę w sprawie wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie  nakładów poniesionych na 

inwestycje infrastruktury technicznej na terenie osiedla mieszkaniowego 

Księżodworska III etap II w Działdowie, 

 
- zmieniającego uchwałę w sprawie wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie  nakładów poniesionych na 

inwestycje infrastruktury technicznej na terenie osiedla mieszkaniowego 

Księżodworska III etap III w Działdowie, 

 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu 

mieszkalnego położonego w budynku przy ul. Jagiełły Nr 46 m. 4 w Działdowie.  

 
Nadto Przewodnicząca zwróciła się do radnych o wprowadzenie poprawki do punktu 

10,  polegającej  na wykreśleniu z projektu, a tym samym ze sprzedaży -   działki ujętej w 

poz. 4. 

 

 
Rada 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie wyraziła zgodę na rozpatrzenie dodatkowych 

projektów uchwał, po czym przystąpiła do realizacji porządku dziennego sesji w brzmieniu :  
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad opracowania, uchwalania i realizacji Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego. 

  
10. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

12 niezabudowanych nieruchomości położonych przy Pl. 1 Maja w Działdowie. 

  
11. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego  nieograniczonego 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

7 niezabudowanych nieruchomości położonych przy ul. Leśnej w Działdowie.  

 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Korczaka w Działdowie. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2003. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Warmińsko-

Mazurskich.  

 
16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wniesienia na kapitał 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie  

nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury technicznej na terenie osiedla 

mieszkaniowego Księżodworska III etap II w Działdowie. 
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17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wniesienia na kapitał 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie  

nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury technicznej na terenie osiedla 

mieszkaniowego Księżodworska III etap III w Działdowie. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

lokalu mieszkalnego położonego w budynku przy ul. Jagiełły Nr 46 m. 4 w 

Działdowie. 

 
19. Wolne wnioski i informacje. 

 
 
 
Ad pkt 3 

 

        19 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 
 

Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta  przekazała, że w 

okresie międzysesyjnym : 

 
- pełniła cotygodniowe dyżury, podczas których między innymi  zwrócono się do niej z 

ustną skargą na właściciela budynku, który w bardzo niecywilizowany sposób 

uprzykrza życie lokatorom. Skontaktowałam się z tym właścicielem – poinformowała 

Przewodnicząca – przekazując, że jeśli nie polepszą się tam stosunki, to być może  

wspólnie będziemy zastanawiać się nad rozwiązaniem tego problemu,   

 
- po przeprowadzeniu  postępowania wyjaśniającego z Wydziałem Planowania – 

przesłała do  Naczelnego Sądu Administracyjnego odpowiedź na skargę pana Zenona 

Szcherskiego, który zaskarżył plan zagospodarowania przestrzennego miasta w części 

dotyczącej traktu spacerowego,  
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- uczestniczyła w 2 posiedzeniach Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Nadto w tym temacie: wystąpiła  do Krajowego Rejestru Karnego o udzielenie 

informacji o kandydatach na ławników oraz  odesłała do Gminy Działdowo zgłoszenie 

kandydata na ławnika, które Wojewoda omyłko przesłał do nas, 

 
- na prośbę nauczycieli współpracujących z samorządem, napisała kilkanaście pism 

zaświadczających o tym fakcie, 

 
- rozpoczęła działania organizacyjne w sprawie wycieczki na Ukrainę. 

 
Nadto Przewodnicząca odczytała rezygnację pani Cegielskiej z funkcji Zastępcy 

Przewodniczącego Zarządu Osiedla Nr 5,  motywowaną utratą zaufania do Przewodniczącego 

Zarządu Osiedla oraz wyjaśnienia w tej sprawie złożone przez Przewodniczącego Zarządu – 

pana Frankowskiego (pisma te stanowią załączniki do protokołu).   

 

 
 

Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie ze swojej 

działalności  w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady (stanowi ono 

załącznik do protokołu).  A ponadto poinformował o zmianach w składzie Rady Nadzorczej 

PGKiM Sp. z o.o. – podając, że obecnie w jej skład wchodzą: Erwin Smoliński – 

przewodniczący, Teresa Nowakowska – z-ca przewodniczącego oraz członkowie Krystyna 

Pniewska, Andrzej Pszenny, Józef Rochon i Krzysztof Aurast. Dokonałem także zmiany 

Zarządu Spółki –  przekazał Burmistrz - odwołując poprzedni Zarząd, po czym podał skład 

nowego Zarządu, który stanowią: Ireneusz Falba – prezes oraz Marek Stefanina i Daniel 

Sarnowski.  

 
 
Ad pkt 6 

 

        Przedstawiciele miasta w związkach międzygminnych i stowarzyszeniach gmin 

poinformowali,  że w okresie międzysesyjnym nie było żadnych posiedzeń.  
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Ad pkt 7 

 

        Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 9 lipca Komisja dokonała wyboru 2 zastępców przewodniczącego, 

którymi zostali panowie radni Jerzy Michalski i Zbigniew Kopański. 

Ponadto Komisja  dyskutowała na temat planu pracy, a nade wszystko tematów planowanych 

kontroli, które zostaną przeprowadzone jeszcze w tym roku.  

 
 
Pan Marek DWÓRZNIK –  Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów przekazał, 

że w okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się dwukrotnie :  

 
- na posiedzeniu w dniu 27 czerwca Komisja ukonstytuowała się – wybierając na 

swojego przewodniczącego pana Stanisława Stefaninę. 

            Ponadto Komisja zapoznała się z pismem mieszkańców ulic  Nowotki i 

Powstańców Wielkopolskich,  zawierającym żądanie utwardzenia  asfaltem 

nawierzchni w/wym. ulic. Kończąc pismo mieszkańcy napisali: „jeżeli nie 

podejmiecie działań do 1.06.2003r. wtedy my zaczniemy kolejno zapraszać 

przedstawicieli mediów lokalnych, krajowych, a także postaramy się zainteresować  

panią Jaworowicz”.  Pan Burmistrz odpowiadając na to pismo poinformował 

mieszkańców, że „ich wniosek nie może być zrealizowany w roku bieżącym, ponieważ 

realizacja zadań inwestycyjnych prowadzona jest w oparciu o uchwalony  przez Radę 

Miasta  budżet na dany rok, który nie uwzględnia powyższej inwestycji w roku 

bieżącym. Zostały opracowane kompleksowe projekty budowy instalacji oraz budowy 

dróg na osiedlach. W miarę posiadanych środków zrealizowano w ostatnich 2 latach 

budowę kanalizacji sanitarnej w osiedlu Księżodworska IV na kwotę 512 tyś. zł. W 

roku bieżącym planowana jest budowa infrastruktury technicznej w ulicy Granicznej 

na planowaną wartość 200 tyś. zł., co będzie stanowiło zakończenie pierwszego etapu 

uzbrajania ulic na tym osiedlu. Aby przystąpić do utwardzania ulic właściciele posesji 

muszą  najpierw wykonać przyłącza kanalizacji sanitarnej do posesji. Obecnie na 126 

posesji przyłączy dokonało 42 właścicieli domów i oczekuję podłączenia od 

pozostałych. Opróżnianie  szamb  przez  pojazdy  specjalistyczne, ciężarowe powoduje  
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     m.in. uszkodzenie istniejącej nawierzchni drogi. Ponadto przed przystąpieniem do 

utwardzenia drogi należy wybudować kolektor sanitarny. Inwestycja ta wymaga 

znacznych nakładów finansowych. Wobec powyższego państwa wniosek zostanie 

wzięty pod uwagę przy opracowaniu projektu budżetu na rok 2004”,  a  Komisja – 

przekazał pan Dwórznik -  po rozpatrzeniu pisma i odpowiedzi Burmistrza – 

podzieliła jego zdanie, 

 
-   na posiedzeniu w dniu 12 sierpnia po bardzo dokładnej analizie, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie miasta na 

rok 2003. Ponadto zapoznała się z informacją o przetargach organizowanych przez 

Burmistrza – pozytywnie oceniając pracę komisji przetargowych. 

 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że  na posiedzeniach w dniu: 

1. 27 czerwca 2003 roku Komisja ukonstytuowała się – przekazując, że jego zastępcą 

został pan Zdzisław Bera, 

2.  11 sierpnia br. Komisja : 

1) przyjęła  plan pracy do końca br., 

2) pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach : 

- zasad opracowania, uchwalania i realizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, 

- sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 12 niezabudowanych 

nieruchomości, położonych przy Pl. 1 Maja w Działdowie,  

- sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanej 

nieruchomości położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie, 

- sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 7 niezabudowanych 

nieruchomości położonych przy ul. Leśnej w Działdowie,  

- sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanej 

nieruchomości położonej przy ul. Korczaka w Działdowie,  

- sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego 

położonego w budynku przy ul. Jagiełły Nr 46 m 4 w Działdowie,  

3) wyraziła stanowisko w sprawie uchwały Wspólnoty Mieszkaniowej 

Marchlewskiego 1/5 dotyczącej modernizacji centralnego ogrzewania – 

proponując  partycypację miasta w kosztach modernizacji, 
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4) pozytywnie zaopiniowała projekt doprowadzenia wody do budynku przy ul. 

Mławskiej 3, 

5) wyraziła pozytywną opinię w sprawie położenia dywanika asfaltowego na drodze 

do oczyszczalni ścieków, 

6) wysłuchała informacji o stawkach czynszu regulowanego, proponowanych  przez 

burmistrza miasta Działdowo. 

 
 
Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał, że w okresie między sesjami Komisja spotkała się  w dniu 30 czerwca. Na 

posiedzeniu tym Komisja ukonstytuowała się, powierzając funkcję przewodniczącego jemu, a 

zastępcy - panu Józefowi Spychalskiemu. Ponadto Komisja wysłuchała informacji o 

współzawodnictwie szkół miejskich w zakresie sportu i konkursów przedmiotowych oraz 

informacji dotyczącej wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.  

 
 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – przekazała, że na posiedzeniu w dniu 30 czerwca 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego ukonstytuowała się. Ona została 

przewodniczącą, a pan Marian Odachowski zastępcą.  

 
ponadto w punkcie tym : 

 

Pan Wiesław NOWICKI – przedstawił Radzie sprawozdanie z prac Zespołu powołanego do 

zaopiniowania kandydatów na ławników, informując m.in. o ilości kandydatów, zgłoszonych 

do poszczególnych sądów.     

 

 
 
Ad pkt 8 

          

        Z a p y t a n i a :       

 
Radny pan Wiesław NOWICKI –   poruszył    temat  zasygnalizowany  przez   Burmistrza, 

 a     dotyczący    Przedsiębiorstwa  Gospodarki   Komunalnej   i  Mieszkaniowej    mówiąc –  
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przyjmujemy wyjaśnienie Burmistrza, jest to jakieś wyjaśnienie w sprawie, chociaż nie 

wyczerpuje ono tematu, który mnie i mój Klub Radnych interesuje.  

Opinię publiczną w ciągu ostatnich trzech tygodni przyciąga sprawa PGKiM-u i to nie tylko 

ze względu na zamiany, o których mówił Burmistrz , są to  bowiem kompetencje burmistrza i 

rady nadzorczej – czego nie kwestionujemy. Natomiast niepokoi nas styl i forma jaka tym 

zmianom towarzyszyła - kontynuował. Myślę, że musimy zadośćuczynić opinii publicznej, 

ponieważ przedsiębiorstwo to, jest ważnym ogniwem w kontaktach z naszymi mieszkańcami, 

i to co się tam dzieje – interesuje wszystkich –powiedział pan Nowicki , po czym zapytał 

Burmistrza :  
 

- dlaczego zmiany personalne w składzie zarządu  i rady nadzorczej spółki dokonywane  

były w sposób bardzo zakamuflowany,  prawie że utajniony i trwający przez dwa, czy 

trzy tygodnie ?  

Tajność byłaby  może i dobra w tej sprawie, gdyby była ona tajnością, ale jeszcze nie 

zakończyły się obrady stosownych gremiów, a miasto już to komentowało. 

Mam wręcz obowiązek zapytać, gdyż jedna z decyzji dotyczy mojego pracownika, 

który został powołany do  zarządu spółki. Ponieważ  docierały do mnie informacje o 

propozycjach jego wyboru – zapytałem wprost – czy prawdą jest? na co otrzymałem 

odpowiedź: absolutnie nie, nikt ze mną nie rozmawiał i nikt mi tej funkcji nie 

proponował.  Pracownik ten wziął urlop i wyjechał zagranicę, skąd zadzwonił do mnie 

mówiąc, że niestety został powołany. Sprawa ta  mnie bulwersuje i myślę, że nie tak 

będziemy usprawniać pracę firm i instytucji działających na naszym terenie, bo  to są  

instytucje nasze wspólne, a nie burmistrza czy rady nadzorczej, 
- Pan burmistrz miał prawo  utracić zaufanie do zarządu tego przedsiębiorstwa i 

oświadczyć, że dotychczasowy zarząd  - po utraceniu zaufania, wiarygodności – nie 

może tych funkcji pełnić w przyszłości. Ale  jeżeli tak, to  dlaczego jedna z osób z 

dotychczasowego zarządu, została powołana ponownie ? I ten brak zaufania tej osoby 

nie dotyczył?,  a wszyscy wiemy o tym, że skargi i pretensje właśnie poprzez tę osobę 

były formułowane pod adresem PGKiM-u,  

- czy prawdą jest, że obecny prezes zarządu p. Falba ma zobowiązania w stosunku do 

przedsiębiorstwa, że ma jakieś długi z tytułu wcześniejszej pracy na tym majątku?   
- co oznaczał będzie zamysł prywatyzacji, który został zawarty w wypowiedzi  zarówno 

nowego przewodniczącego rady nadzorczej jak i p. burmistrza ?  
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Przewodnicząca Rady – p. Teresa BARTKOWSKA –  przekazała, iż w związku z tym, że 

p. radny Nowicki zadał dużo, bardzo szczegółowych pytań – prosi  Burmistrza o udzielenie 

na nie pisemnej odpowiedzi, na ręce pana Nowickiego.  Informując przy tym, że odpowiedź 

tę  otrzyma także Klub Radnych SLD oraz za jej pośrednictwem – pozostali radni.  

 

Pan Michał STRUZIK  - Wiceprzewodniczący Rady zapytał Burmistrza – czy poprzedni 

prezes PGKiM-u zalega z opłatami czynszowymi?  a jeżeli tak, to w jakiej wysokości i od 

kiedy ? 

 
Burmistrz DUCHNA – odpowiedział, że prezes Falba nie zalega, wszystko bowiem 

uregulował. Natomiast poprzedni prezes  z tego co wie, na dzień wyboru miał zaległości 

czynszowe za mieszkanie - dodając – że nie ma to chyba istotnego znaczenia.  

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI – przekazał, że  Klub Wspólne Miasto również 

zainteresowany jest odpowiedzią na pytania, które zadał p. Nowicki. Ja także mam dwa 

pytania – kontynuował pan Kaszubski , ale zanim je przekażę, to stawiam wniosek i proszę o 

przegłosowanie  -  aby odpowiedź udzielona została  dziś.  

 
a 

 
Pani BARTKOWSKA –  odpowiedziała panu Kaszubskiemu, że  może on złożyć wniosek 

tylko jako radny B. Kaszubski. Nigdy nie  zgłoszono do niej bowiem Klubu Radnych 

Wspólne Miasto. Po czym powtórzyła, że odpowiedź na pytania pana Nowickiego otrzymają 

wszyscy radni.  

 
Radny KASZUBSKI  - pytał  Burmistrza:  

- w którym dniu przed wyborem - pan Falba   uregulował   zaległości finansowe? 

- czy odwołując zarząd postąpił  zgodnie ze statutem spółki? 

- czy nie narusza  ustawy antykorupcyjnej z 1997 roku powołując radę nadzorczą w 

skład której weszli : sekretarz urzędu powiatowego i wice burmistrz? czy członkowie 

tej rady nie należą również do innych rad nadzorczych? oraz czy pobierają ekwiwalent 

za udział w radach nadzorczych ? 
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Burmistrz DUCHNA odpowiedział, że z tego co wie – w momencie  dokonywania wyboru, 

nowy prezes spółki miał dowód uregulowania wszelkich zobowiązań wobec firmy. 

        A wracając do istoty – czy p. Nowakowska może być w radzie nadzorczej, to wyjaśniam 

– informował Burmistrz - że ustawa o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej 

przez osoby pełniące funkcje publiczne mówi wyraźnie, że zakaz nie dotyczy osób 

delegowanych przez odpowiedni organ. Zgodnie z zapisami tej ustawy, te same osoby mogą 

być w 2 radach nadzorczych, ale u nas żaden przedstawiciel miasta nie zasiada w 2 radach 

nadzorczych.  

 
 
Rozumiem, że może być ta osoba delegowana, ale mówi się w ustawie antykorupcyjnej o nie 

pobieraniu ekwiwalentu pieniężnego. Poza tym ustawa ta stanowi również o tym, że będąc na 

stanowisku burmistrza nie można pobierać środków finansowych z tytułu pełnienia funkcji  

przewodniczącego rady nadzorczej – mówił pan KASZUBSKI. 

 
a 

 
BURMISTRZ – proponował  dokładne przeanalizowanie  ustawy, stwierdzając że zgodnie z 

jej zapisami członkowie rad nadzorczych mogą pobierać wynagrodzenie w formie ryczałtów, 

o ile jest im ono ustalone. 

        Burmistrz chciał odpowiadać na kolejne zapytania  - jednak p. BARTKOWSKA 

przekazała, że jej zdaniem pytania są bardzo precyzyjne i odpowiedź zawierająca 

odpowiednie §§ ustawy winna być przekazana na piśmie – chyba, że chce Pan odpowiedzieć, 

ale  i tak już obiecałam, że zostanie ona złożona na piśmie – tak więc podwójna odpowiedź  

nie jest konieczna – powiedziała Przewodząca.  

 

Pan DUCHNA – zapewnił, iż postara się aby Rada poznała całość sprawy.   

 

 
Znając uczciwość Burmistrza, jeśli pobierał jakieś nienależne mu diety – na pewno zwróci je 

co do złotówki – odpowiedziała Przewodnicząca na jedno z pytań radnego pana 

Kaszubskiego.  
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Po czym ponownie udzieliła głosu  

Radnemu panu KASZUBSKIEMU, który zapytał Burmistrza – czy Przewodnicząca Rady 

Miasta miała wpływ na wybór prezesa spółki ? Informując, że pyta o to dlatego, gdyż w 

poprzedniej kadencji, kiedy był członkiem Zarządu Miasta – pani Bartkowska 

zaproponowała jemu oraz panu Błażejczykowi odwołanie prezesa Małachowskiego, w 

zamian za członkostwo w radzie nadzorczej. A ponieważ nie  poszedł na ten układ – do rady 

nadzorczej powołane zostały inne osoby. Drugi powód tego pytania, to artykuł w prasie, gdzie 

między innymi jest mowa o powiązaniach rodzinnych.  

 

Pani Bartkowska była jedną z ostatnich  osób, które dowiedziały się o tej sprawie – 

odpowiedział burmistrz DUCHNA. Są to moje kompetencje i nie mam zamiaru rozmawiać z 

Przewodniczącą na temat swoich decyzji , jeśli nie ma takich potrzeb. 

A co do powiązań rodzinnych, to nie wiem jakie Pan ma powiązania rodzinne z byłym 

prezesem i  nie chcę dyskutować na ten temat.  

 
a 

 
Pani BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady zapewniała, że będąc członkiem Zarządu 

Miasta nigdy nie wchodziła w układy z panem Kaszubskim. Znając pana Kaszubskiego – 

byłby on ostatnią osobą, z którą weszłabym w jakiekolwiek  układy - powiedziała. I tak 

zostałam pomówiona swego czasu, że chciałam zwolnić jego żonę z pracy, pomimo tego, że 

nie posiadam takich uprawnień. Jako przewodnicząca Związku Zawodowego „Solidarność”, 

mam bowiem kompetencje występowania w obronie pracowników, nigdy natomiast 

zwalniania ich.  
        Jeśli chodzi o moje moralne – kontynuowała pani Bartkowska, to jako Przewodnicząca 

Rady składałam oświadczenie moim kolegom z klubu, że nigdy nie będę ubiegała się o kupno 

żadnych mieszkań, czy lokali – po prostu ich nie potrzebuję oraz, że moje dzieci nigdy nie 

będą ubiegały się o stanowiska w Działdowie, gdyż takowe posiadają w innych miastach. 

Natomiast nie mogę państwu obiecać, że nikt z mojej rodziny do siódmego pokolenia nie 

będzie zajmował w Działdowie żadnych stanowisk, bo nie mogę im tego zakazać. Ale proszę 

mi wierzyć, że nie miałam nic wspólnego z obsadzeniem stanowiska w PGKiM-ie. Zarówno 

obecny Burmistrz , jak i Burmistrz poprzedni zgłaszali, że brak woli współpracy 

poprzedniego   zarządu   spółki,    doprowadziły   do  zagrożenia  utraty   kontroli  nad  spółką  
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komunalną. Myślę więc, że to jest przede wszystkim powodem zmiany zarządu, a nie 

powiązania rodzinne, bo gdyby chodziło o powiązania, to już w poprzedniej kadencji 

możnaby o takie zabiegi występować.  

Kończąc wypowiedź Przewodnicząca oświadczyła Radzie, że nigdy nie będzie występowała o 

stanowiska dla członków swojej rodziny, gdyż takiej potrzeby po prostu nie ma. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI – Wiceprzewodniczący Rady wyraził opinię, że 

Przewodnicząca w zasadzie jednoosobowo postanowiła - wprowadzając przy tym 

pewien precedens - o udzieleniu odpowiedzi na pytania w terminie późniejszym, na 

piśmie.  

Ponieważ grają tutaj rolę pewne emocje i jakieś osobiste zaangażowania oraz padają pewne 

deklaracje – myślę, że byłoby dobrze, gdyby odpowiedzi na  pytania padły dzisiaj, o ile pan 

Burmistrz może ich udzielić. A przemawia za tym fakt, że w sesji uczestniczą również 

przewodniczący zarządów osiedli, mieszkańcy i przedstawiciele prasy.  

Jeżeli więc pan Burmistrz jest przygotowany, to sądzę że dla dobra sprawy, dla oczyszczenia 

przedpola i pewnych klimatów oraz osobistych udziałów czy animozji – dobrze by było 

załatwić to dzisiaj.  

 
natomiast  

 
Pani BARTKOWSKA – odpowiedziała, że dobrze by było - gdyby pan Burmistrz miał te 

pytania przed sesją i mógł się przygotować. 

Jeżeli natomiast są obawy, że ktoś nie zostanie poinformowany, to obiecuję – przekazała - że 

zostaniecie państwo wszyscy poinformowani, prasa również, a za jej pośrednictwem 

działdowskie społeczeństwo. 

Zarzut Przewodniczącego Odachowskiego jest bezzasadny, gdyż mogę dokonywać wyboru 

sposobu odpowiedzi. Nie dlatego żeby on był taki, czy inny, ale dlatego żeby był rzetelny i 

rzeczowy. Natomiast dzisiaj w związku z nie przygotowaniem,   mógłby być po prostu mało 

rzeczowy. I dlatego nadal uważam, że Burmistrz winien udzielić odpowiedzi na piśmie. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta przekazał, że w sprawach 

proceduralnych -  to nie tytuł, a treść  decyduje o tym  czy dane pismo jest zapytaniem, 

skargą, wnioskiem, odwołaniem, czy zażaleniem. Tak i tu -  jego zdaniem - sądząc po 

emocjach  dotyczących  tej  problematyki –  można  uznać,  że  nie  są  to  zapytania, a  raczej  
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interpelacje.  W  związku  z  tym  proszę  sobie  przyswoić § 50 Statutu – mówił Sekretarz -  

który jednoznacznie rozstrzyga w jakiej formie powinno się złożyć interpelację i w jakim 

czasie udzielić na nią odpowiedzi. Nie będzie wtedy żadnych dylematów: czy p. 

Przewodnicząca jednostronnie? czy p.  Burmistrz powinien? czy już? itd. Paragraf ten  określa 

formułowanie interpelacji, czas udzielania odpowiedzi i wszelkie inne kwestie z tym 

związane.  

 
 
Radny pan Jerzy BRZOZOWSKI – zapytał Burmistrza -  czy jego stanowisko w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na pytania jest takie same jak p. Przewodniczącej ? 

 
a 
 
Pan Ryszard DUCHNA – stwierdził, że pytań było dosyć dużo. Odpowiedź na niektóre z 

nich jest dość prosta, na inne mniej prosta. Jeżeli całość miałbym teraz zebrać i odpowiedzieć, 

to na piśmie może będzie bardziej właściwe, ale na część z nich mogę od razu udzielić 

odpowiedzi  – jak, dlaczego i po co – przekazał Burmistrz.  

 
        Natomiast w ostatnim punkcie porządku obrad – wolne wnioski  pan Ryszard 

DUCHNA  - Burmistrz Miasta –  odpowiadał na zapytania, przekazując że:  

 
- jeżeli chodzi o pytanie – czy nowy prezes ma zobowiązania z tytułu pracy na majątku 

przedsiębiorstwa, to wie od  Przewodniczącego Rady Nadzorczej Spółki , że p. Falba 

na dzień wyboru miał uregulowane długi, o czym zresztą Przewodniczący Rady 

Nadzorczej poinformował członków tej Rady przed wyborem, 

 
- pytanie – co oznaczać będzie zamiar prywatyzacji. Otóż chciałbym przypomnieć, że 

Rada Miasta Działdowo zgłosiła Przedsiębiorstwo Ciepłownicze i PGKiM do 

programu prywatyzacji, który będzie finansowany ze środków Unii Europejskiej – 

informując, że przedsiębiorstwa te zostały przyjęte do tego programu. Działania 

następne polegały będą na tym, że po dokonaniu audytu oraz szkoleń radnych i 

pracowników przedsiębiorstw, wybrana zostanie droga prywatyzacji. Prawdopodobnie  

polegać ona będzie  na tym, że  udziały otrzymają pracownicy, co – zdaniem 

Burmistrza - jest najbardziej słuszne. Jednak na razie jest to sprawa do oceny  i to 

Rada zdecyduje  o  sposobie prywatyzacji tych firm, 
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- co do  pytania pana Nowickiego dotyczącego 2 członków zarządu spółki, tj. panów M. 

Stefaniny i D. Sarnowskiego. Na pewno z panem Stefaniną były prowadzone 

rozmowy. Zgodnie ze statutem, wniosek o powołanie członków zarządu składa 

przewodniczący zarządu i z tego co wiem- przekazał Burmistrz-  p. Stefanina wyraził 

zgodę. Jeżeli natomiast chodzi o pana Sarnowskiego, to widocznie nowy prezes uznał,  

że jest on człowiekiem pracowitym i dlatego poprosił go o współpracę. Ja nie 
narzucałem prezesowi z kim ma współpracować i proszę mnie o to nie posądzać, 

 
- na podstawie art. 203 Kodeksu Handlowego Spółek -  walne zgromadzenie ma prawo 

w każdej chwili odwołać radę nadzorczą i zarząd spółki. Przepis ten obowiązuje od 

2001 roku dodał Burmistrz,  

 
- czy wpływ na wybór prezesa miała pani Bartkowska -  tłumaczyłem państwu, że ani p. 

Bartkowska  ani nikt inny nie miał żadnego wpływu na wybór pana Falby, a jeżeli 

ktoś tak uważa, to po prostu się myli. Nie należę bowiem do tych osób, na które 

można mieć wpływ – chociaż krążą pogłoski, że tak to się odbywa, ale oświadczam, 

że to nieprawda,  

 
- kolejne pytanie - czy naruszyłem ustawę powołując  panią Nowakowską i pana 

Smolińskiego w skład rady nadzorczej spółki ? otóż – art. 6 ust. 1 ustawy o 

ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje 

publiczne  mówi,  że zakaz zajmowania stanowisk we władzach spółek, o których 

mowa w art. 4 pkt 1, nie dotyczy  osób wymienionych w art. 2 pkt 1,2 i od 6 do 10, o 

ile zostały wyznaczone do spółki prawa handlowego z udziałem Skarbu Państwa, 

innych państwowych osób prawnych, gminy, związków międzygminnych lub innych 

komunalnych osób prawnych jako reprezentanci tych podmiotów. Zapis ten jest 

jednoznaczny, 

 
- zaufanie utraciłem na skutek wielu okoliczności, które miały tam miejsce. Szczególnie 

po powołaniu nowej rady nadzorczej  były tam jakieś dziwne zjawiska. Mam też 

obiekcje do innych rzeczy, które aktualnie są przedmiotem weryfikacji, po której 

przedstawię Radzie informację. 

        Najważniejszą rzeczą, pozwalającą na wejście do programu prywatyzacji, jest 

stan  kapitału  spółki  –  kontynuował  Burmistrz  –  i   akurat  w  tym aspekcie tak się  
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dziwnie składa, że prawie od zeszłego roku  kapitał nie został tam uregulowany, bo 

sąd nie przyjął do wpisu do Krajowego Rejestru Sądowego zgłoszonych uchwał. Musi 

to więc zostać natychmiast zrobione, dalsze przeciąganie tej sprawy mogłoby bowiem 

doprowadzić do tego, że z końcem roku może zajść okoliczność, że mamy rozwiązać 

spółkę.  
a 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zapytał jeszcze Burmistrza – jak zakończyło się Walne 

Zgromadzenie Spółki PGKiM – czy przyjęto bilans i sprawozdanie bez zastrzeżeń?  czy też 

były jakieś uwagi ? 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte z pewną uwagą, którą obecny zarząd spółki ma jeszcze 

zweryfikować – odpowiedział Burmistrz. 

 

       Ponadto w punkcie   z a  p y t a n i a  : 

 

Radny pan Wiesław NOWICKI - spytał burmistrza Błażejczyka – o  losy zgłaszanego przez 

niego trzykrotnie wniosku, dotyczącego usprawnienie ruchu na skrzyżowaniu ulic 

Księzodworska-Skłodowskiej. Jeśli ustne zgłaszanie tej sprawy  nie przynosi rezultatu – 

mówił -  to złożę w międzyczasie interpelację na piśmie. Sytuacja na tym  skrzyżowaniu jest 

taka,  że użytkownicy drogi codziennie doświadczają niebezpiecznych sytuacji – przekazał. 

 
        A po dyskusji nad powyższym – Przewodnicząca Rady - zwróciła się do 

Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego o zajęcie się tym 

tematem na najbliższym posiedzeniu Komisji, w celu wypracowania konkretnego wniosku w 

tej sprawie, który zostanie przekazany  do odpowiednich instytucji.  

 
Radny pan Józef SPYCHALSKI – nawiązując do decyzji Rady, dotyczącej odrzucenia 

projektu uchwały w sprawie sprzedaży starej części zamku  -  poruszył temat    

zagospodarowania tej części zamku. Uważam – mówił  pan Spychalski – że w niedalekiej 

przyszłości winniśmy podjąć działania ukierunkowane na  zagospodarowanie tego obiektu, 

pozwoli  to  bowiem  na  określenie  potrzeb  w  tym  zakresie.  A  być  może  będzie    okazja 

pozyskania   jakichś  środków  z  zewnątrz.  Tak  więc  służby  Burmistrza  winny być do tego  
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przygotowane , aby nie okazało się , że za rok nie ma pomysłu na zagospodarowanie zamku  i 

pojawi się kolejny projekt uchwały o jego sprzedaży. 

 
Pan Ryszard DUCHNA. – Burmistrz Miasta poinformował, że poczynił pewne 

przygotowania  dotyczące innego sposobu zagospodarowania tej części zamku, z jak 

najmniejszym  obciążeniem  budżetu  miasta  na  ten cel   i na  pewno  w  najbliższym  czasie 

zostanie on przedstawiony stosownej komisji. A Rada zdecyduje o ewentualnym przyjęcie tej 

formy.   

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zwrócił się z prośbą do Burmistrza Błażejczyka o 

interwencję w kwestii oświetlenia na osiedlach Księżodworska III i Księżodworska IV , gdzie 

jak przekazał – nie świeci się 50% lamp ulicznych, a ponadto oświetlenie włączane jest zbyt 

późno.  

 
Burmistrz BŁAŻEJCZYK – przyjął tę prośbę.   

 

 
 
Ad pkt 9 

 

        Bez uwag – 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr X/93/03 

 
w sprawie opracowania, uchwalenia i realizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.  

 
 

Ad pkt 10 

 

        Podjętą 19 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr X/94/03 

 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 12 

niezabudowanych nieruchomości położonych przy Pl. 1 Maja w Działdowie.  
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Ad pkt 11 

 

        Jednogłośnie , tj. 19 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr X/95/03 

 
w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanej 

nieruchomości położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie.  

 
 

Ad pkt 12 

 

        Rada jednomyślnie, tj. 19 głosami „za” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr X/96/03 

 
w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 7 niezabudowanych 

nieruchomości położonych przy ul. Leśnej w Działdowie.  

 
 

Ad pkt 13 

 

        Podjętą 19 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr   X/97/03 

 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Korczaka w Działdowie.   

  

 

Ad pkt 14 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedłożyła 

projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w budżecie miasta na rok 2003.  Po  czym odpowiadając   
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na    pytanie    radnego  pana  Spychalskiego,  dotyczące  powodów   zmniejszenia  subwencji  

oświatowej -  wyjaśniła, że  jest ono wynikiem  skorygowania błędu zawartego w 

sprawozdaniu statystycznym, sporządzonym przez szkołę, który został zauważony w 

momencie sporządzania przez urząd metryczek , czyli wszystkich przeliczeń odnośnie danych 

statystycznych szkół. Okazało się wówczas, że w żadnym naszym gimnazjum nie ma klas 

sportowych. Uznano więc, że należy skorygować ten błąd póki czas i stąd propozycja 

powyższej zmiany.  

 
        a Rada podjętą jednogłośnie ,tj. 19 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr X/98/03 

 
dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2003.  

 
  
 

Ad pkt 15 

 

        Bez uwag – 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie  Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr X/99/03 

 
w sprawie przyjęcia Statutu Zawiązku Gmin Warmińsko-Mazurskich.  

 
 

Ad pkt 16 i 17 

 

        Podjętymi 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

 
                                    -   U c h w a ł ą   Nr X/100/03 

i 

                                   -    U c h w a ł ą   Nr X/101/03  

 
Rada wprowadziła zmiany do  swoich uchwał w sprawach:  
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- wniesienia  na  kapitał  Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Sp. z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury 

technicznej na terenie osiedla mieszkaniowego Księżodworska III etap II w 

Działdowie, 

 
i 

 
- wniesienia  na  kapitał  Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Sp. z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury 

technicznej na terenie osiedla mieszkaniowego Księżodworska III etap III w 

Działdowie.   

 

 
 
Ad pkt 18 

 

        Pan Leszek JARZYNKA – Naczelnik Wydziału GK przedkładając projekt uchwały w 

sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego, nieograniczonego lokalu mieszkalnego 

położonego w budynku przy ul. Jagiełły Nr 46 m 4 w Działdowie  –    przekazał m.in.,  że  

postanowiono zaproponować Radzie zbycie tego lokalu, ponieważ  ze względu na wysokie 

koszty jego utrzymania – nikt z listy oczekujących na przydział mieszkania komunalnego, nie 

wyraził zgody na zasiedlenie w nim, nikt też nie przyjął propozycji zamiany obecnie 

zajmowanego mieszkania komunalnego na ten lokal, tak więc od czterech miesięcy stoi on 

pusty, a koszty jego utrzymania obciążają budżet miasta.  

 
 
        Rada – bez uwag – 18 głosami „za”, „przeciwko” 1 podjęła 

 

                                       U c h w a ł ę   Nr X/102/03 

 

w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego, nieograniczonego lokalu mieszkalnego 

położonego w budynku przy ul. Jagiełły Nr 46 m 4 w Działdowie. 

 

 

 

 



 21 

 
Ad pkt 19 

 

        W punkcie tym : 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta podał uczestnikom sesji adres naszej 

strony internetowej Biuletynu Informacji Publicznej – zwracając się przy tym do radnych o 

dostarczenie zdjęć, które byłyby  umieszczone przy ich nazwiskach i pozostałych danych 

dotyczących funkcji pełnionych w Radzie. 

 

Pan Edward SKŁODOWSKI – mieszkaniec miasta : 

- poruszył sprawę odbywających się w naszym mieście w dniu 31 sierpnia apeli 

poległych, upamiętniających rocznicę wybuchu II wojny światowej, w których – jak 

stwierdził - z roku na rok jest coraz mniej uczestników – sugerując w związku z tym,  

przeniesienie tych obchody na dzień na 1 września. Zdaniem pana Skłodowskiego, 

gdyby uroczystości te odbywały się 1 września, to  uczniowie naszych szkół 

musieliby wziąć w  nich udział,  co byłoby dla nich   lekcją patriotyzmu i tolerancji, 

 
- pytał – czy po lipcowym oberwaniu chmury, które nastąpiło nad Działdowem – 

dokonano oceny szkód , jakie spowodowała ulewa? Wielkość szkód byłaby bowiem 

podstawą do ubiegania się o  rekompensaty ze specjalnych funduszy rządowych – 

powiedział -  pan Skłodowski. 

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta  odnosząc się do   wypowiedzi pana 

Skłodowskiego,  przekazał że :  

- obchody rocznicy wybuchu II wojny światowej odbędą się 1 września, tak więc 

uczniowie szkół będą mogli wziąć w nich udział, 

 
- po lipcowej ulewie szkody zostały oszacowane, przy czym  nie da się ich obliczyć 

dokładnie. Natomiast odszkodowania będą mogli otrzymać jedynie rolnicy, których 

plony na skutek gradobicia zostały w niektórych miejscach zniszczone całkowicie.  

Nie ma bowiem jeszcze ustawy regulującej  te kwestie. Po czym pan Burmistrz – 

mówił o zniszczeniach spowodowanych ulewami oraz o ich usuwaniu. 
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Pani Teresa NOWAKOWSKA – Z-ca Burmistrza Miasta zaprosiła uczestników sesji na 

dzisiejsze obchody 659 rocznicy nadania praw miejskich naszemu miasta oraz na dożynki, 

które odbędą się  w dniu 31 sierpnia. 

 

Pan Andrzej TESSAR – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 10  w imieniu wszystkich 

przewodniczących – zwrócił się do Rady i do Burmistrza – aby w pierwszej fazie ich 

działalności, przekazywane  wnioski ,  wynikające z potrzeb mieszkańców  -  rozpatrywane 

były z pominięciem błędów formalnych.  

 
a 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że myśli, iż nie 

będzie to miało większego znaczenia . Najważniejsza bowiem  jest sama współpraca, a wola 

tej współpracy jest ogromna. Myślę więc, że  cztery lata tej współpracy przyniosą wymierne 

efekty – powiedziała Przewodnicząca.  

Po czym zaprosiła radnych na  wycieczkę na Ukrainę, organizowaną  na zaproszenie mera 

miasta Truskawiec.  

 
 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła X sesję Rady Miasta 

Działdowo.                                                                          

 

 

Protokółowała                                                                   Przewodnicząca Rady                                                                                                 
G.Nadratowska                                                               Teresa BARTKOWSKA 

 

 

 

 


